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Tisztelt Képviselő Testület! 
 
 
2010. július 1.-től vagyok a Sülysáp III. háziorvosi körzet háziorvosa. 
Munkámat az Országos Egészségbiztosítási Pénztárral kötött szerződés alapján, területi ellátási 
kötelezettséggel végzem. 
 
Asszisztensnőm Polenyikné Jurás Erzsébet, védőnő Zemenné Jurás Katalin. 
A szakmailag előírt továbbképzéseken mindhárman rendszeresen részt vettünk, a szükséges 
pontokat megszereztük. Ez esetenként 1-2 napos kényszerű távolléteket jelentett, bár a tavalyi 
továbbképzéseim nem a szokásos módon zajlottak, hanem interneten, videón keresztül. 
 
A rendelő felszereltsége megfelelő. Az előírt alapfelszerelés megvan. Két számítógéppel dolgozunk, 
az elavultak helyére két új számítógépet kaptunk az Önkormányzattól. Az alapvetően szükséges 
eszközök a betegek rendelkezésére állnak. Van EKG, sürgősségi táska, 24 órás ABPM vérnyomás 
mérő, laryngeális tubus, oygén palack is. Ezeken felül hordozható EKG készülék is van, amely az 
elkészített felvételt továbbítja a kardiológiai központba, ennek segítségével azonnal tudok 
kardiológussal konzultálni. Kétes esetben ez hatalmas segítség és előrelépés. 
 
A tavalyi évre márciustól a koronavírus járvány nyomta rá a bélyegét. Mint ismeretes, világszerte a 
vírustól megbetegedett emberek ellátására kellett átállni, olyan hatalmas számú beteg jelentkezett. A 
kórházi osztályok nagy részét Covid osztályokká alakították, a nem sürgős, életveszélyes betegek 
ellátása megszűnt, a szakrendelők egy időre bezártak. Hozzánk, háziorvosokhoz sem lehetett jönni, 
az idős kollégák nagy része otthonról, telefonon dolgozott. A zárás ellenére elláttam azokat a 
betegeket, akiknél az ellátás nem volt halasztható, és személyes találkozás, vizsgálat volt szükséges. 
Ezen kívül telemedicina segítségével láttuk el a betegeket. Ez Magyarországon újdonságnak 
számított, bár számos országban már évtizedek óta jól működik. Már azóta itthon is törvényerőre 
emelték. Tudomásom szerint egyetlen beteg sem volt, akinek bármilyen problémája adódott volna 
az elmaradt személyes találkozás miatt. Azokat a betegek, akiknél a vizsgálat valóban indokolt, 
fontos volt, őket egyenként behívtam a legszigorúbb bezárások idején is. Az igazi problémák nem 
az alapellátás szintjén jelentkeztek, hanem az elmaradt szakrendelések, kórházi kezelések szintjén. 
Ennek a mértéke az évek során fog kiderülni, megjósolni még nem lehet. De az biztos, hogy a 
betegek egy része félelemből nem is akart menni sehova ellátás miatt - még hozzám sem jöttek be 
mindig, amikor én ezt indokoltnak tartottam. A telemedicina, és az előjegyzési rendszer annyira 
bevált, hogy a későbbiekben is meg fog maradni. Tehát először telefon, majd ha szükséges, akkor a 
beteg időpontra bejön. Az a régi rendszer, amikor napi 80 – 120 beteg fordult meg a rendelőben 
naponta, sosem jön, és nem is jöhet vissza. Pontos covid statisztikával nem tudok szolgálni, mert 
mind a tesztkérés, mind az igazolt betegek bejelentésének a felülete is többször megváltozott, emiatt 
adatokat kinyerni nem lehet. Még az általunk kért tesztekre és bejelentésekre is igaz ez. Másrészt 
sok esetben nem mi kértünk tesztet, hanem munkahely, vagy a beteg saját maga, és ezeknek nálunk 
nincs is nyoma. Sok mentő által végzett helyszíni gyorsteszt lett pozitív, ezeket sem látjuk. Az 
orvosi ügyelet által kitöltött halottvizsgálati bizonyítvány sok esetben nem tartalmazta a covidot, 
noha a beteg igazoltan pozitív volt. Eddig kb. 500 tesztet kértünk, de ebben már az idei adatok is 
benne vannak, közülük kb. 200 lett pozitív. Tavaly 1 beteg került kórházba coviddal, sajnos elhunyt. 



A szociális otthonban viszont sajnos szinte mindenki beteg volt, 20-30 halott volt, ami az ország 
más otthonainál kedvezőbb szám. Pontos számot azért nem tudok mondani, mert ha ügyeleti időben 
hunyt el valaki, akkor az ügyelet a halottvizsgálati bizonyítványra az alapbetegségeket írta. A 
szociális otthonokban a tervezett oltás megtörtént, az azóta bekerült betegeket is beoltottuk. Tavaly 
december óta új beteg nem is volt. 
 
A praxishoz december 31-én 1802 fő tartozott, ami szinte az előző évivel egyező szám, 17 fő 
emelkedéssel. Férfi bejelentkezett 825 fő, női 977 fő. Ebből 100 – 110 beteg között mozog az 
Estikék Ápolási Intézmény betegszáma. Az intézmény betegeit 2013 óta kezelem, a praxisomhoz 
tartoznak. Ez sok plusz adminisztrációval, és egyéb munkával jár. Heti 3 alkalommal viziteltem ott 
a járvány kezdetéig, majd utána ott is csak a súlyos betegeket láttam el személyesen.,valamint a 
sürgős eseteket minden nap elláttam. Az adminisztrációs terhek csökkentése miatt olyan hálózatot 
építettünk ki, ahol a számítógépek össze vannak kötve egymással. 
 
A 14 éven aluliak ellátását a gyermekorvosok végzik, 14-18 év között lehet átjelentkezni ha 
indokolt – 18 éves korig viszont maradhat a gyermekorvosnál.  
 
A körzetek között évi néhány átjelentkezés van, továbbra sem számottevő mennyiségben. 
 
Jogosítvány érvényesítéséhez 117 alkalmassági vizsgálat történt, a megszokottnál a járvány miatt 
kevesebb. 
 
Kábítószer felírására 1 betegnél volt szükség. 
 
Súlyosan fogyatékos igazolást 5 főnek állítottam ki. 
 
Közgyógyellátásra jogosult 34 személy. 
 
Influenza oltást 284 főnek adtunk. Ezt a mennyiséget az ÁNTSZ-től térítésmentesen kaptuk. Az 
oltások száma az országos átlag felett volt. 
 
Rendelőben ellátott betegek száma 12 437, rendelőn kívül 12 akut eset volt. Az ellátások nagy 
többsége telemedicina segítségével történt. Fekvőbeteg gyógyintézetbe utalások száma 93 fő. 
Szakrendelésre diagnosztikai célból 1 336, egyéb szakkonzultációra 977 fő került. Nővér által 
végzett alapápolás 31, kezelési ápolás 32, gondozás 47, egyéb ápolási tevékenység 12 348 esetben 
történt, ez összesen 12 457 eset. Nagy része a rendelőben történt, lakáson 108 alkalommal. 
Ehhez járult még az igénybe vett külsős ápolói szolgálat, amely a rendszeres, tervezhető 
gyógytornát, infúziós kezeléseket, sebellátást végezte. 
A korábbi évekkel összehasonlítva az ellátások száma nagyot nőtt, ellenben a bármilyen beutalások 
száma csökkent – ennek a járványhelyzet volt az oka. 
 
Szűrővizsgálatok a korábbi években folyamatosan történtek, de tavaly leálltak.  
2 éve csatlakoztunk az országos vastagbél daganat kimutatására szervezett szűréshez. Ez a szűrés 
jelenleg is történne, de a koronavírus járvány miatt félbeszakadt. Emiatt már a tavalyi, sőt az az 
előtti kimutatások sem készültek el, így pontos számokkal sajnos nem tudok szolgálni. Egyenlőre 
százas nagyságrendnél tartanánk, de az elvégzett és kiértékelt vizsgálatok száma utoljára 47 fő volt 
– de ez 2 éves adat. 
 
Mellékelem az éves KSH jelentést, illetve a 19 éven felüliek jelentendő betegségeiről készült 
adatokat. 
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